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۱۱۴ فوتی و ۳۸۱۳ مبتلای جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شــبانه روز ۳هــزار و ۸۱۳ بیمار مبتلا 
به کرونا در کشــور شناسایی شدند و متاســفانه ۱۱۴ نفر نیز جان خود را به 
دلیل این بیماری از دســت دادند.به گزارش ایسنا، از روز22 اسفندماه تا روز 
2۳ اســفندماه ۱۴۰۰ و براســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳ هزار و ۸۱۳ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناســایی شد که ۶۶۵ نفر از آنها 

بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۱2۶ هزار و ۹۰۶ نفر رسید.
متاسفانه در طول 2۴ ساعت، ۱۱۴ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۹ هزار و ۶۳ نفر رسید.خوشبختانه 
تا روز 2۳ اســفندماه ۶ میلیون ۷۸۵ هزار و ۹۳۳ نفر از بیماران، بهبود یافته 
و یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.دو هزار و ۸۷۱ نفــر از بیماران مبتلا 
به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار 
دارند.تا روز 2۳ اســفندماه ۴۸ میلیون و ۳2۳ هزار و ۱۱۰ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

تاکید بر تسریع عملیات اجرایی ایستگاه های بخش 
توسعه غربي خط ۴ مترو

تسریع عملیات اجرایی ایستگاه های در حال ساخت بخش توسعه غربي خط ۴ 
مترو و افتتاح حداقل یک ایستگاه از این محدوده در اواسط سال آینده، مورد 

تاکید مدیر عامل شرکت مترو تهران قرار گرفت.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت راه آهن شــهری تهران و 
حومه )مترو( مهندس مسعود درستی مدیرعامل شرکت مترو در بازدیدي که 
به اتفاق مجری خط ۴ ، پیمانکاران و مشاوران پروژه توسعه غربی این خط از 
مسیر و ایســتگاه های در دست احداث صورت گرفت، ضمن تاکید بر اهمیت 
تکمیل ۳ ایســتگاه باقي مانده در این مســیر و جبران بخشــی از کمبودهای 
منطقه غرب تهران به لحاظ برخورداری اندک از ایســتگاه های شــبکه مترو، 
خواستار سرعت گرفتن عملیات ســاختمانی و تامین تجهیزات ایستگاه های 

پروژه توسعه غربی خط ۴ شد. 
در این زمینه مقرر شــد برنامه ریزی های جدید به نحوي صورت پذیرد که در 
صورت امکان، ایســتگاه پروانه با 2 ورودی اواســط سال آینده به بهره برداری 

برسد.

فعالیت کتابخانه های منتخب سازمان فرهنگی هنری 
در تعطیلات نوروز ۱۴۰۱

مدیر امــور کتابخانه ها و ترویج فرهنگ کتابخوانی ســازمان فرهنگی هنری 
شــهرداری تهران از فعالیت 2۳ کتابخانه منتخب این ســازمان در تعطیلات 

نوروزی خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری تحلیلی فرهنــگ و هنر، عباس باباخانیان مدیر امور 
کتابخانه ها و ترویج فرهنگ کتابخوانی ســازمان فرهنگی هنری شــهرداری 
تهران از فعالیت 2۳ کتابخانه منتخب این ســازمان در تعطیلات نوروزی خبر 
داد و گفت: با توجه به درخواســت شهروندان و برنامه ریزی انجام شده، هفت 
کتابخانه منتخب این سازمان از سوم تا ۱۱ فروردین و ۱۶ کتابخانه از ۶ تا ۱۱ 
فروردین از ساعت۸:۳۰ تا ۱۷:۳۰ با برنامه های مختلف در خدمت شهروندان 

علاقه مند خواهند بود.

56 پروژه شهری در منطقه 2 آماده بهره برداری شد
شــهردار منطقه2 گفت: ۵۶پروژه ی شهری منطقه ای و محله ای درقالب ۳2 
عنوان  با هدف ارتقای زیســت شــهری احداث و آماده بهره برداری شــد.به 
گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه2،مهدی صالحی، شهردار منطقه 2 
تهران با بیان این خبر گفت: پروژه ها براســاس نیازها و ظرفیت های شناسایی 
شــده،  در چند بخش فرهنگی، عمرانی، ترافیکی و خدمات شهری  طراحی 

و احداث شد.
وی بهسازی فضاهای شهری، ارتقای سرانه ها و توسعه زیرساخت ها در تحقق 
ایجاد شــهر انســان محور را  مهم ترین راهبرد مدیریــت منطقه  در اجرای 
طرح های عمرانی برشــمرد.صالحی  با اشاره به ویژگی های منطقه در توسعه 
فضاهای تفریحی و گردشــگری گفت:  منطقه 2 به لحاظ  وجود بوســتان ها 
و امکانات تفریحی از جذابیت گردشــگری برخوردار اســت برهمین اســاس 
پروژه های تفریحــی و فرهنگی همچون پــارک آدرنالین،مجموعه بازی های 

فکری  با هدف تامین رضایت شهروندان طراحی و احداث شد.

رسیدگی به معیشت و درمان ایثارگران 
در اولویت قرار گیرد

معاون امور ایثارگران اداره کل رفاه و امور ایثارگران شهرداری تهران با تاکید 
بر معرفی چهره های شــاخص در حوزه ایثارگری افزود: ترویج فرهنگ ایثار و 

شهادت باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
به گزارش اداره کل رفاه و امور ایثارگران شهرداری تهران، محمد جواد لشکری 
افزود: بیش از ۳۰ ســال از زمان جنگ گذشــته و ایثارگران اکنون در سنین 
ســالمندی قرار گرفته اند و  بر این اساس لازم است که رسیدگی به وضعیت 
معیشت و درمان آنان در اولویت مورد توجه قرار گیرد که البته این مهم امروز 
در معاونت امور ایثارگران شــهرداری تهران مورد تاکید قرار گرفته و خانواده 
شــهدا و ایثارگران شــهرداری تهران از مزایایی همچون شرکت در تورهای 
تفریحی، سیاحتی و زیارتی، تخصیص تسهیلات کم بهره، اقلام حمایتی، واریز 
وجوه نقدی در مناســبت های ملی و مذهبــی، کمک هزینه ازدواج، تحصیل، 
تدفین، ارجاع رایگان به مراکز درمانی تحت پوشــش شهرداری تهران و  دیگر 
تســهیلات حمایتی برخوردار شده اند و انشــاالله با برنامه ریزی صورت گرفته 

ارائه خدمات درمانی و رفاهی گسترده تر از قبل تداوم خواهد داشت.

آماده باش کامل شهرداری منطقه یک 
در سه شنبه آخر سال 

شــهرداری منطقه یک با هدف کاهش صدمات ناشی از حوادث غیر مترقبه و 
ارایه خدمات رســانی سریع به شــهروندان در سه شنبه آخر سال آماده باش 

خواهد بود.
به گزارش روابط  عمومي شهرداري منطقه یک، افشین خدامی معاون خدمات 
شــهری و محیط زیست شهرداری این منطقه با اعلام خبر فوق اظهار کرد: با 
توجه به اهمیت واکنش صحیح و سریع در لحظات اولیه بروز بحران و کاهش 
آسیب ها، شهرداری منطقه یک و کلیه ســازمان های خدمات رسان از جمله 
آتش نشــانی، نیروی انتظامی، اورژانس و... در سه شنبه آخر سال به صورت 
آماده بــاش قرار می گیرند.وی گفت: کنترل و جمع آوری زباله های حجیم و 
قابل اشــتعال، سر شــاخه ها و ضایعات، تخلیه کامل مخازن زباله و غرفه های 

بازیافت و... از جمله تمهیدات لازم در مقابله با حوادث غیر مترقبه است. 

آماده باش ترافیکی منطقه ۱5 
در استقبال از مسافران نوروزی

شــهردار منطقه ۱۵ از اجرای طرح اســتقبال از بهار در حوزه حمل و نقل و 
ترافیک خبر داد و گفت: با اقدامات ترافیکی انجام شــده در این حوزه؛ آماده 
استقبال از مسافران نوروزی در ورودی شرق تهران هستیم. به گزارش روابط 
عمومی شــهرداری منطقه ۱۵، سیدمهدی صباغ، شهردار منطقه با اعلام این 
خبر افزود: با توجه به نزدیک شــدن به روزهای پایانی سال وایام عید؛ تعداد 
سفرهای درون و برون شــهری این منطقه به جهت جمعیت بالا و همچنین 
واقع شدن در ورودی شــرق تهران با افزایش قابل توجهی روبرو می شود، از 
این رو تلاش حوزه حمل و نقل و ترافیک منطقه براین اصل اســتوار شده که 
با اســتفاده حداکثری از توان مجموعه بتوانیم خدمات مطلوبی به شهروندان 

تهرانی و مسافران نوروزی ارائه دهیم تا سفری سهل و ایمن داشته باشند. 
شهردار منطقه به بازدید و هماهنگی های صورت گرفته با پلیس راهور منطقه 
جهت ایمن ســازی معابر پرتــردد منطقه و ارزیابی رفــع گره های ترافیکی 
محدوده اشــاره کرد و گفــت: اقدامــات لازم  در این زمینه انجام شــده تا 

شهروندان و مسافران ترددی سهل و ایمن داشته باشند.
همچنین عملیات عمرانی و حفاری در محدوده محلات منطقه برای ســهولت 
تردد از تاریخ 2۱ اســفند ماه سال جاری تا پنجم فروردین ماه متوقف خواهد 
شــد. در همین راســتا  و به منظور افزایش ایمنی معابــر، طرح های  اصلاح 
هندســی تقاطع خیابان فرزانه شــهرزاد و احداث دو پهلوگاه در بزرگراه امام 

علی)ع( شمال به جنوب و روبروی ایستگاه توسکا انجام شد.

اخبار کوتاه
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا:

فاویپیراویر جایگاهی در پروتکل درمان کرونا ندارد
استفاده از مولیپیراویر تصویب نشد

دبیر انجمن تالاسمی ایران خبر داد

فوت 55۰ بیمار تالاسمی در سه سال اخیر
میانگین سنی مرگ و میر تالاسمی ها به زیر ۲۵ سال رسیده است

مدیرعامل آتش نشانی تهران اعلام کرد

۱2٩ ساختمان پرخطر تهران نیازمند اقدام عاجل

مدیرعامل سازمان بهشت زهرا )س( تشریح کرد

تمهیدات بهشت زهرا )س( برای پنجشنبه و جمعه پایانی سال

دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا گفت: استفاده از داروی 
فاویپیراویر هیچ جایگاهی در پروتکل درمانی کووید۱۹ در 
کشور ندارد. هیچ شواهدی وجود ندارد که این دارو تاثیری 
در درمان کووید۱۹ داشــته باشــد و توصیه ای به استفاده 
از این داو برای درمان کرونا نداریم.به گزارش ایســنا، دکتر 
حمیدرضا جماعتی اظهار داشــت: در شــصت و چهارمین 
جلســه کمیته علمی کشــوری کرونا و آخرین جلسه این 
کمیته در سال ۱۴۰۰ مباحث مختفی مطرح شد. استفاده 
از داروی مولیپیراویر که سازمان جهانی بهداشت به صورت 
شــرایطی، اســتفاده از آن را مطرح کرده، مورد بررســی 
قــرار گرفت اما به اتفاق آرا، اســتفاده از این دارو در درمان 
کوویــد۱۹ و ورود آن به پروتکل های درمانی کرونا در ایران 
تصویب نشد.وی افزود: علت عدم تصویب داروی مولیپیراویر 
این اســت که هنوز شــواهد کافی وجود ندارد و مطالعات 
محدودی در مورد این دارو در شــرایط خاص انجام شــده 
همچنین در برخی مطالعات، مشــخص شــده که این دارو 
ممکن است باعث جهش های ژنتیکی شود و سازمان جهانی 
بهداشت نیز تاکید دارد که باید بررسی ژنتیکی در استفاده 
از این دارو انجام شــود، از ســوی دیگر مشخص نیست که 
کدام دسته از بیماران پرخطر باید از این دارو استفاده کنند.
دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا خاطرنشان کرد: باتوجه 
به اینکه در موج ششــم هستیم و امکان بستری تعدادی از 
بیماران در بیمارســتانها با شدت خفیف که دارای سیستم 
ایمنــی ضعیف یا مصرف کننده داروهای ســرکوب کننده 
سیســتم ایمنی بدن هســتند و نیاز به درمان کامل کرونا 
در بیمارســتانها نداشته باشند، مقرر شــد تجویز سه روزه 
رمدســیویر تا نرســیدن به حد پایین موج ششم و شرایط 
عادی بر اســاس پروتکل درمانی مصــوب کمیته علمی و 
ابلاغی معاونت درمــان، ادامه یابد.بنابر اعــلام وبدا، دکتر 

جماعتی یادآور شــد: درباره ســندروم التهابی با گرفتاری 
چند سیستم در بدن)MIS-C( در بالغین بررسی هایی در 
جلسه روز گذشــته کمیته علمی کشوری کرونا انجام شد. 
این عوارض ممکن اســت 2 تا ۱2 هفته بعد از ابتلا به کرونا 
ایجاد شود و مهمترین علائم آن، تب، درگیری سیستم قلبی 
عروقی به شکل میوکاردیت و سکته قلبی و علائم گوارشی 
و سایر علائم باشد. این سندروم در کودکان بیشتر مشاهده 
شــده و در بالغین، نادر است و مقرر شد در پروتکل جدید 
کمیته علمی کشوری کرونا، این سندروم و درمان های مورد 
نیاز آن نیز مطرح شــود. بهترین درمان برای این بیماران، 
اســتفاده از کورتون اســت و ســایر داروها نیز در پروتکل 

درمانی، ذکر خواهد شد.
خطر بروز موج هفتم پس از نوروز

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به این 
که هنوز خیالمان از امیکرون راحت نیست درباره بروز موج 

هفتم بیماری پس از تعطیلات نوروز هشدار داد.دکتر سید 
احمد طباطبایی _ دبیر بورد ریه اطفال کمیته علمی ستاد 
ملی مقابله با کرونا،  در گفت وگو با ایســنا، گفت: نسبت به 
روزهای گذشــته شدت و میزان بیماری با امیکرون کاهش 
یافته اســت، اما مشکل موجود عدم رعایت پروتکل ها است 
که کار دست خانواده ها و جامعه می دهد. به نظر نمی رسد ما 
هنوز در مرحله ای باشیم که بگوییم کاملا خیال مان راحت 
اســت. از نظر پیک در حال طی روند کاهشــی هستیم اما 
ابتلاها همچنان وجود دارد.او ادامه داد: شــاید روند بیماری 
طی روزهای آتی همچنان کاهشی باشد، اما در نظر داشته 
باشیم که طی نوروز گذشته که آزادی بیشتری از نظر رفت 
و آمدها داشتیم، شاهد بروز پیک چهارم و پنجم کرونا پس 
از تعطیلات بودیم. متاســفانه مردم هم خســته شده اند و 
میزان رفت و آمد و مهمانی ها، مســافرت ها، دیدو بازدیدها، 
مراســمات عروسی و ختم سرجای خود بازگشته است و به 

نظر می رسد این تغییر رفتارها بعد از تعطیلات نوروز مجددا 
مشکل آفرین باشد.وی با اشاره به اینکه بر این اساس ممکن 
اســت پس از تعطیلات نوروزی مــوج دیگری از بیماری را 
تجربــه کنیم، تاکید کرد: زمانی که ما بــا موج دلتا مواجه 
شــدیم خیلی از کشــورها از این موج گذر کــرده بودند و 
ایــن اتفاق در مورد امیکرون هم رخ داد و در شــرایطی که 
بسیاری از کشورها در اوج امیکرون بودند ما هنوز گزارشی از 
امیکرون نداشتیم و یکباره با فاجعه اخیر پیک ششم مواجه 
شدیم. یقینا در ایران هم ممکن است با سویه های جدیدی 
از امیکرون و کرونا مواجه شویم. اکنون سفرها به کشورهای 
دیگر بویژه کشورهای همسایه انجام می شود و امکان انتقال 
بیماری وجــود دارد.وی در خصوص وضعیت فعلی ابتلای 
کودکان به کرونای امیکــرون، اظهار کرد: همچنان به نظر 
می رســد کودکان در راس هجوم امیکرون هستند و هنوز 
بیش از بزرگسالان مبتلا می شوند؛ هرچند که شاید همانند 
بزرگسالان عوارض نداشته باشند ولی به طور کلی نمی توان 
گفت که روند ابتلای کودکان کاهش داشته است.طباطبایی 
بیان کرد: تصمیماتی برای افزایش تجهیزات مراکز درمانی 
اطفال گرفته شــده اســت اما به نظر می رسد تا زمانی که 
این تصمیمات محقق شود شــاید تا پنج ماه زمان ببرد. از 
طرفی امکانات و تخت به تنهایی کافی نیســت و نیروهای 
متخصص باید آموزش هــای لازم را دریافت کنند. از طرف 
دیگر در حال حاضر پرســنل و پرستاران خسته شده اند و 

نیاز به حمایت دارند.
او تاکید کرد: خانواده ها اصلا نباید به این دلخوش باشند که 
بیماری  زایی فعلی ویروس کاملا خفیف است؛ باید موضوع را 
جدی گرفته و پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند. اکنون 
وضعیت تجمعات در متــرو، بازارها، میادین تره بار و... اصلا 

رضایت بخش نیست.

دبیر انجمن تالاســمی ایران گفت: میانگین سنی مرگ و 
میر بیماران تالاسمی پایین آمده و از بالای ۳۰ سال به زیر 
2۵ سال رسیده است و در برخی از نقاط کشور به خصوص 
نقاط جنوبی، ســن مرگ و میر به زیر ۱۵ سال نیز رسیده 
اســت.یونس عــرب در ارتباط با آخریــن وضعیت تامین 
داروی آهن زدا برای بیماران تالاســمی بــه خبرنگار ایلنا 
گفت: بیماران ما طی ســه سال گذشته به دلیل تحریم ها 
وضعیت بدی را ســپری کرده اند و تلفات انسانی بالایی را 
داشــتیم. آمار فوتی بیماران تالاسمی در سه سال اخیر به 
بالای ۵۵۰ نفر رســیده است و در حدود هفت هزار بیمار 
ما نیز آســیب جدی دیدند، چرا که وقتی دارو به بیماران 
نمی رسد، آهن در قلب و کبد آن ها رسوب می کند.او افزود: 
این آهن در میان مدت ماهیت سمی پیدا می کند و باعث 
مرگ زودرس بیماران در بلند مدت می شود. بیمارانی که 
به هرکدام از اقلام داروهای داخلی واکنش نشان دهند، در 
صورتی که داروی خارجی به آن ها نرســد، به سمت مرگ 
اجبــاری می روند.وی با بیان اینکه ســازمان غذا و دارو به 
وظایف خود در رابطه با بیماران تالاســمی عمل نمی کند، 
گفت: اگر داروی مناســب به دســت بیماران نرسد، مرگ 
بیماران ما جــدی خواهد بود و وضعیت ناراحت کننده ای 

بــرای آنها به وجود خواهد آمد. عرب گفت: مســاله اصلی 
مشکل تحریم است که فشار زیادی را به بیماران تالاسمی 
تحمیل می کند. موارد متعــددی مانند عدم امکان نقل و 
انتقال مالی و کم لطفی شــرکت خارجی وارد کننده دارو 
را شاهد بودیم، اما بخشی از مشکلات که می توانست برای 
ما بیشــتر آزاردهنده باشــد، نگاه غلط سازمان غذا و دارو 
و مدیریت کلان این ســازمان در خصــوص برنامه ریزی 
داروهای بیماران تالاســمی ایران بود کــه آزاردهنده تر از 
مشکلات دیگر بود.  نباید شرایط به گونه ای باشد که تامین 
داروی بیماران تالاسمی از اولویت کمتری برخوردار باشد.
مدیریت غلطی در برنامه ریزی تخصیص ارز شکل گرفت 
بــه طوری که در ســال ۱۴۰۰ تا دی ماه این ســال هیچ 
داروی وارداتی به دست بیماران ما نرسید. او افزود: امسال 
داروی تولید داخل آهن زدا هم به شــدت نایاب شد و ما را 

در شــرایط بدی قرار داد و از ابتدای امسال مرگ و میر ما 
بیشتر شد. متوسط سنی مرگ و میر ما پایین آمده است و 
از بالای ۳۰ ســال به زیر 2۵ سال رسیده است و در برخی 
از نقاط کشور به خصوص نقاط جنوبی، سن مرگ و میر به 
زیر ۱۵ ســال نیز رسیده است.. اخیرا نیز دو تن از بیماران 
تالاسمی که خواهر و برادری ۱۰ و ۱2 ساله بودند، در یکی 
از شهرهای جنوبی کشــور از دست رفتند که عمده ترین 
علت آن قطع دسترســی آن ها بــه داروی باکیفیت بود و 
متاســفانه این دو بیمار را در اوج کودکی از دست دادیم. 
او افزود: امسال تنها در شهرســتان کوچکی مانند داراب 
در اســتان فارس ۵ بیمار تالاســمی فوت کرده اند که این 
عدد برای ما بسیار بزرگ است. اگر در استان فارس که در 
امکانات درمانی حرفــی برای گفتن دارد، این تعداد بیمار 
فوت می کنند، باید دید در استان های خوزستان، هرمزگان 

و سیستان و بلوچستان وضعیت به چه صورت است.عرب 
گفت: با ســازمان غذا و دارو جلســه ای را در ۱۸ دی ماه 
برگزار کردیم و آن ها به ما قــول دادند که داروهای مورد 
نیاز بیماران برای ســال ۱۴۰۱ را تامین کنند که شــامل 
پنج محموله داروی خوراکی و پنج محموله داروی تزریقی 
بوده است. آقای دارایی قول دادند تا پایان سال این دارو را 
تامین کنند اما تا امروز تخصیص ارز به داروهای ما بسیار 
کم بوده اســت و وقتی تخصیص ارز دیر اتفاق می افتد به 
تبع واردات آن ها نیز به تاخیر می افتد و از زمان تخصیص 
ارز شش ماه زمان می برد تا در شرکت خارجی تولید شده 

و مراحل حمل آن به داخل کشور صورت بگیرد. 
بنابراین ما شــش ماه سال آینده را قطعا از دست خواهیم 
داد و تــداوم مرگ و میر و به خطر افتادن جان بیماران را 
متصور هســتیم. عرب در ارتباط با کمبود نمونه ی ایرانی 
داروی آهن زدای بیماران تالاســمی نیز گفت: شرکتی که 
ســالیان ســال داروی تزریقی بیماران تالاسمی را تامین 
می کرد، امسال به یک باره به دلیل تحریم در واردات مواد 
اولیه دچار مشکل شده اســت و متاسفانه نتوانسته است 
دارو به ما برســاند و این شــرکت نیز هیــچ دارویی به ما 

نداده است.

مدیرعامل آتش نشانی تهران بااشــاره به بررسی وضعیت 
ایمنی 2۳ هزار ســاختمان شــهر گفت: متاسفانه قوانین 
موجود امکان برقرار شــدن ایمنی در شــهر را ندارند و از 
مجلس درخواست می کنیم که به اصلاح این قوانین ورود 
کنند.به گزارش ایســنا، مهدی داوری اظهار کرد: هر چند 
که بیماری کرونا طی ســال های گذشــته تاثیرات خود را 
گذاشــته بود اما خللی در خدمات آتش نشــانان به وجود 
نیامد. همه به خاطر داریم که ضد عفونی معابر بحثی جدی 
بود که آتش نشــانی تهران نیز با خلاقیت ها نقش خود را 
ایفا کرد.وی ادامه داد: بیش از ۶۰ درصد پرسنل دچار این 
بیماری شدند و ســه تن از همکارانمان دچار این بیماری 
شــدند.وی گفت: همچنین برنامه های توسعه ای سازمان 
مثل به روز رســانی امکانات نیز انجام شــد. امسال برنامه 

برای اضافه شــدن ۱2۰ دســتگاه خودرو سبک اطفایی به 
ناوگان آتش نشــانی را داشتیم که تا به حال ۷۰ خودرو در 
ردیف عملیاتی قرار گرفته است. در شهری مثل تهران که 
با بافت های قدیمی و معابر باریک روبرو است این خودرو ها 
امکان تردد از این معابر را دارند.وی گفت: طی دو سال اخیر 
پنج ایستگاه به آتش نشــانی اضافه شد. دو ایستگاه را نیز 
در زمان بسیار نزدیک در دستور کار داریم که انتظار داریم 
یکی از آن ها در قیطریه پیش از اردیبهشت به بهره برداری 
برسد. همچنین برای سه ایستگاه دیگر نیز برنامه داریم که 

بر اساس بررسی های انجام شــده افزایش ایستگاه ها بابت 
کاهش مدت زمان پاسخگویی است. داوری اظهار کرد: یکی 
از مهم ترین مســائلی که دغدغه آتش نشانی است ایمنی 
ساختمان های شهر است. طبق وظایف ذاتی خود، هر چند 
گاهی محدودیت هایی به واســطه کرونا داشتیم اما با این 
وجود در ســال جاری 2۳ هزار ساختمان مورد بررسی قرار 
گرفت براساس آماری که به روز شده است ۹۶۰۰ ساختمن 
ناایمن پرخطر داریم و برای ۱2۹ ســاختمان پرخطر باید 
اقدام فوری انجام شــود.مدیرعامل آتشنشــانی تهران این 

را هــم گفت که در این باره نیازمند همگرایی ســازمان ها 
هستیم و باید کمر همت بسته شود تا مشکلات حل شود. 
ضمن اینکه قوانین حال حاضر امکان بر قرار شدن ایمنی در 
شهر را ندارند و از مجلس درخواست می کنیم که به اصلاح 
این قوانین ورود کننــد.وی در خصوص ارایه آموزش های 
شــهروندی گفت:  آموزش های شــهروندی در دستور کار 
آتش نشــانی اســت. حدود ۶۵۰ هزار نفر از شهروندان را 
آمــوزش ایمنی دادیم که ۴۰۰ هزار نفــر از طریق فضای 
مجازی و 2۵۰ هزار نفر دیگر نیز به صورت حضوری آموزش 
 C دیدند.وی گفت: همچنین ۷۰۰۰ نفر آموزش های سطح
را گذراندند و به آتش نشانان داوطلب پیوستند. امیدواریم 
با کمرنگ شــدن این ویروس این فعالیت ها را با جدیت و 

سرعت بیشتری ادامه دهیم.

مدیرعامل سازمان بهشت زهرا )س( تمهیدات این سازمان 
برای پنج شنبه و جمعه آخر سال را تشریح کرد.به گزارش 
ایسنا، سعید غضنفری در تشریح تمهیدات سازمان بهشت 
زهرا )س( برای پنج شــنبه و جمعه آخر سال گفت:  اولویت 
سازمان 2۴ ساعته شــدن فعالیت سازمان در پنج شنبه و 
جمعه آخر ســال است بر همین اســاس اکثریت نیروهای 
ســازمان بهشــت زهرا )س( در این دو روز به صورت 2۴ 
ساعته فعالیت خواهند داشت.وی افزود: یکی از موضوعات 
مورد توجه ما بحث پارکینگ است که تا به امروز 2۰ هزار 
متر به ســرانه پارکینگ سازمان بهشــت زهرا )س( اضافه 
شــده و در تلاش هســتیم تا روز چهارشنبه ۱2 هزار متر 
دیگر به ســرانه پارکینگ افزوده شود تا شهروندان بتوانند 
به صورت رایگان از این پارکینگ ها استفاده کنند.غضنفری 
ادامه داد:  یکی دیگر از اقدامات ما برای پنج شنبه و جمعه 

پایان ســال ارائه خدمات توســط خودروهــای ون مقابل 
خروجی مترو است تا شــهروندان برای رسیدن به بهشت 
زهرا )س( تردد راحت تری داشته باشند.مدیرعامل سازمان 
بهشــت زهرا )س( از شهروندان درخواست کرد با توجه به 
2۴ ساعته شدن فعالیت این سازمان در پنج شنبه و جمعه 
پایان ســال، تردد خود به ســازمان را توزیع کنند و الزاما 
در شب و صبح جمعه به سازمان مراجعه نکنند. همچنین 
بهتر اســت شهروندان در هنگام مراجعه به سازمان بهشت 
زهرا )س( مقاطع کوتاه تری را برای زیارت اهل قبور انتخاب 
کننــد و از توقف طولانی پرهیز کننــد.وی تأکید کرد:  در 

پنج شــنبه و جمعه پایانی سال، سازمان بهشت زهرا )س( 
فعالیت هایــی همچون در اختیار قرار دادن صندلی و چادر 
برای مراســم را نخواهد داشــت و بهتر است شهروندان از 
برگزاری مراســم در این دو روز خودداری کنند و مراســم 
خود را به سال آینده و روزهای آتی موکول کنند.غضنفری 
با اشــاره به برگزاری جلســات هماهنگی با پلیس راهور از 
دو ماه قبل گفت:  این جلســات با هــدف ایجاد هماهنگی 
با پلیس راهور از دو ماه گذشــته برگزار شــده و تمهیدات 
ویژه ای برای پنج شــنبه و جمعه پایان سال در نظر گرفته 
شده است. با توجه به اینکه دو درب جدید باب الحسین و 

باب الحســن به روی شهروندان باز شده است قطعا ورود و 
خروج زائرین تســهیل خواهد شد. همچنین برای این ایام 
شهروندان می توانند از اپلیکشین »نشان« برای مسیریابی 
در سازمان بهشــت زهرا )س( بهره بگیرند. این اپلیکیشن 
قطعات بهشت زهرا )س(  را نشان می دهد و شهروندان می 
توانند محل دفن متوفی خود را در اپلیکشین وارد کنند و 
مسیریابی مناسب را داشــته باشند. پس از ایام نوروز و در 
سال آینده نیز تلاش خواهیم کرد به صورت مصداقی بتوان 
با بهره گیری از ســایر اپلیکشن های مسیریابی، شهروندان 
محل متوفی خود را مسیریابی کنند.وی تأکید کرد:  عوامل 
انتظامی و پلیس راهور در پنج شــنبه و جمعه آخر سال در 
هر روز ۴۵۰ نفر نیرو یعنی مجموعه حدود ۹۰۰۰ نفر نیرو 
را به کارگیری خواهند کرد تا خدمات بهتری به شهروندان 

در این ایام ارائه شود.

قیمت طرح ترافیک ۱۴۰۱ چند؟
سرپرســت معاونت بهره برداری از سیستم های 
حمل و نقل ســازمان حمل و نقــل و ترافیک، 
جزئیات قیمــت طرح ترافیک در ســال آینده 
را تشــریح کرد.عمار ســعیدیانفر در گفت وگو 
با ایســنا، در مورد نرخ طرح ترافیک با رد خبر 
طرح ترافیک ۱۰۰ هزار تومانــی، بیان کرد: بر 

اساس مصوبه شورای شهر تهران شاهد افزایش 
2۵ درصدی پایه قیمت طرح ترافیک درســال 
۱۴۰۱ خواهیم بود، بر این اســاس قیمت پایه 
۴۳ هــزار و ۸۰۰ تومان خواهد بود. وی با تاکید 
بر اینکه قیمت طرح ترافیک به نوع معاینه فنی 
و ســاعت تردد بستگی دارد، افزود: زمان اجرای 

طرح نیز از ساعت ۷:۳۰ تا ۱۷ خواهد بود که در 
شرایط کرونایی یک خروج رایگان بعد از ساعت 
۱۴:۳۰ برای رانندگان در نظر گرفته شده است. 
سعیدیانفر با بیان اینکه برای خودروهای دارای 
معاینه فنی برتر تخفیــف ۳۰ درصدی در نظر 
گرفته شده است، گفت: قیمت طرح ترافیک از 

۳2 هزار تومان تا ۹۸ هزار تومان متفاوت خواهد 
بود، به گونه ای که قیمت ۳2 هزار تومان شامل 
افرادی می شود که در ساعت غیر پیک با معاینه 
فنی برتر تردد می کنند، اما قیمت ۹۸ هزار تومان 
برای خودروهایی است که در اوج ترافیک تردد 
کرده و معاینه فنی برتر هم ندارند، لحاظ می شود.

وزیر آموزش و پرورش:

به زودی الگوی راهبری مدارس سمپاد تدوین و ارائه می شود
وزیرآموزش و پرورش در نشســت هیئت امنای ســازمان 
ملی پرورش استعدادهای درخشــان گفت: اغلب مدارس 
پرورش استعدادهای درخشــان به سمت کنکور محوری 
می روند لذا باید در اســرع وقت الگــوی راهبری مدارس 
پرورش استعدادهای درخشــان تدوین و ارائه شود تا این 
رویه اصلاح شــود.به گزارش ایلنا، یوسف نوری در جلسه 
هیئت امنای مرکز ملی پرورش استعدادهای درخشان که 
با موضوع بررسی آئین نامه پیشنهادی مدارس استعدادهای 
درخشان، در سالن جلسات ســاختمان شهیدرجایی و با 
حضور سعیدرضا عاملی، دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی 
و ســورنا ســتاری، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 

برگزار شــد، با تبریک ایام خجسته شعبان و میلاد منجی 
عالم بشریت )عج(، اظهارکرد: رهبر معظم انقلاب )مدظله 
العالی( در ســال های اخیر همواره بر پرورش استعدادهای 

درخشان تاکید کردند.
وی با بیان این که دانش آموزان مدارس ســمپاد در تولید 
ناخالص ملی و تولید فرهنگی بســیار موثرند، افزود: اغلب 
مدارس پرورش اســتعدادهای درخشــان به سمت کنکور 

محوری می روند. لذا ضروری است در چند ماه آینده الگوی 
راهبری مدارس پرورش اســتعدادهای درخشان تدوین و 
ارائه شــود تا این رویه اصلاح شــود.وی تصریح کرد: باید 
تلاش کنیم تا دغدغه های رهبر معظم انقلاب و همچنین 
دانش آموزان مستعد برطرف شود. لذا ضروری است زمینه 
تحقق اهداف مدارس سمپاد را مهیا کنیم.نوری ادامه داد: 
بیشــتر مدارس سمپاد به موضوع کنکور اهمیت می دهند 

و برخــی مدارس نیز پژوهش محور هســتند و تعدادی از 
مدارس سمپاد که آمارشان بســیار محدود است مدارس 
کارآفرین هســتند لذا این نوع مدارس باید توسعه دهیم.

عضو کابینه دولت مردمی با تاکید بر این که پژوهش سراها 
و همچنین طرح شــهاب باید بیش از پیش فعال شــوند، 
خاطرنشــان کرد: ضروری است سکوی طرح شهاب ایجاد 
شود تا اســتعدادهای مختلف دانش آموزان در حوزه های 
علمی و هنری شناسایی و هدایت شوند.وی یادآوری کرد: 
موضوع اســتعدادیابی که در مدارس سمپاد و همچنین از 
طریق طرح شــهاب انجام می شــود نیازمند یک مدیریت 

واحد است.

اعزام قطارهای فوق العاده و افزایش ساعت کاری مترو در روزهای پایانی سال
مدیرعامل شــرکت بهره بــرداری مترو تهــران و حومه، 
اقدامــات این مجموعه برای کاهش ازدحام مســافران در 
ایستگاه های مترو تهران در ایام پایانی سال را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا، مهدی شایسته اصل درباره دو اقدام مهم 
برای کاهش ازدحام مسافران و تسهیل در تردد شبانگاهی 

شهروندان در روزهای پایانی سال، بیان کرد: معمولاً برای 
روزهای پایانی ســال به علت ازدحام مسافران در خطوط 
مرکزی شــهر نظیر ایستگاه های پانزده خرداد، تئاتر شهر، 
امام خمینی )ره(، میدان انقلاب اسلامی، سعدی و ... اعزام 

قطارهای فوق العاده پیش بینی می شود.

به گفته مدیرعامل شــرکت بهره بــرداری مترو تهران و 
حومه؛ این قطارها در ساعات اوج سفر مسافران در خطوط 
مترو فعال می شــوند.بنا براعلام سایت شهر، شایسته اصل 
ضمن اشــاره به افزایش ســاعت فعالیت و سرویس دهی 
شــبکه متروی تهــران، عنوان کرد: طبق مصوبه جلســه 

معاونت حمل و نقل با مدیران پلیس راهور، قرار شــد که 
پایان ســاعت کاری ایســتگاه های مترو از  ساعت 22 به 
2۳ افزایش یابد. بنابراین شهروندان می توانند یک ساعت 
بیشتر از مترو برای ســفرهای درون شهری خود استفاده 

کنند.


